
  1 (7) 
  
 
 
 

 mötesanteckning 
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Nacka naturvårdsråd  

Mötesdatum: 4 juni 2019, kl. 18.00 – 19.48 

Plats: Lokal Jelgava, Nacka stadshus  

Närvarande: FÖRENINGAR  
Nacka Miljövårdsvård:  
Skuruparkens vänner:  
Boo Miljö- och Naturvänner:  
Naturskyddsföreningen i Nacka:  
 
POLITIKER  
Hans Peters (C), ordförande 
Peter Zethraeus (M), 1:e vice ordförande 
Alvin Berggren (S), 2:e vice ordförande  
 
TJÄNSTEMÄN 
Viveca Jansson, kommunekolog, enheten för drift offentlig utemiljö 
Kristina Petterqvist, enhetschef, enheten för drift offentlig utemiljö    
Hillevi Eklund, översiksplanerare, enheten för strategisk 
stadsutveckling  
Johanna Asplind, park- och naturdrift, enheten för drift offentlig 
utemiljö 
Mats Bohman, trafik- och fastighetsdirektör  
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1. Presentationsrunda  
Alla närvarande presenterade sig. 

2. Kommunen informerar 
 

• Grönstrategiskt arbete och Miljö o klimatambition – Hillevi Eklund, 
Enheten för strategisk stadsutveckling. 
 
Hur definierar man grönt området? Definition finns inte i dagsläget. Ett problem är 
smygprivatisering av gröna områden. Föreningar skulle kunna komma in med tips 
på var de här områdena finns.  
 
Fråga om barn och lekparker. Hur långt ska man ha till en lekpark?  
 
Kristina Petterqvist kommenterar frågan och meddelar att det finns över 100 
lekplatser i Nacka som kommunen ansvarar för. Förra året gjordes en analys som 
har tagit fram olika nyckeltal, var fanns mycket barn, osv.  
Det är kostsamt både att bygga och underhålla en lekpark och man har i analysen 
försökt att identifiera var det finns mest behov av att placera dem.  
 

• Biologisk mångfald i Nackas parker – Joanna Asplind, Park- och naturdrift. 
Några av de åtgärder som Nacka kommun vidtar för att bevara och vårda biologisk 
mångfald är fågelholkar, blomsterrondeller, insektshotell, fladdermusholkar. Se 
presentationen för mer information.  
 
Fråga om gräsytor utifrån ekologisk mångfald. Hur reglerar man det med 
entreprenörer vad som inte får röras?  
Kommunen har avtal med entreprenör för skötsel av gräsmattor i parker. Det finns 
flera klippfrekevenser och höjder som de ska följa. Kommunen arbetar med att 
avsätta ytor som ska slås mer sällan, men detta måste ske på rätt plats i förhållande 
till växtförhållandena på platsen.  
 
Parkskötsel publiceras på nacka.se  
https://www.nacka.se/boende-miljo/natur-och-parker/skotsel-av-park-och-
naturmark/parkskotsel/  
Det går bra att meddela kommunen om man t.ex. tycker att gräsmattan klipps för 
tidigt eller andra avvikelser.  
 
Vad kan kommunen göra för att nå Nackabor och väcka intresse för klimatfrågor?  
 
Hans Peters kommenterar frågan. Kommuner äger inte alla instrument. Ett exempel 
är en satsning ”Nackaborna vill välja klimatsmart”. Nacka kommun kommer att 
jobba vidare med klimatambitionen i stadsbyggnadsprocessen.  

https://www.nacka.se/boende-miljo/natur-och-parker/skotsel-av-park-och-naturmark/parkskotsel/
https://www.nacka.se/boende-miljo/natur-och-parker/skotsel-av-park-och-naturmark/parkskotsel/
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Rådet diskuterar privatiseringen i samhället och dess påverkan på miljö och klimat 
(t.ex. ökat antal av både privata bilar och hemtjänstblar.) Valfriheten och dess 
konsekvenser för klimat kontra närhetsprincipen.  
 

3. Frågor från föreningarna  
 
 Frågor från föreningarna Organisation 
1 Kommer grönområdesstrategin att uppdateras i den 

strategiska planeringen. När kan exempelvis mål om 
grönområde inom 500 meter utvärderas? När kan underlag 
om status/påverkan på regionens gröna kilar tas fram? 
 
Svar: 
Grönstrukturprogram finns och är i stort aktuell. 
Redovisning av miljömålen görs varje år.   
 

Nacka Miljövårdsråd 

2 Hur tänker kommunen att parkmarken i Nacka kan anläggas 
och skötas för att öka den biologiska mångfalden? 
 
Svar på frågan redovisades i power point.  

Boo Miljö- och 
Naturvänner 

3 Återkoppling sedan förra mötet önskas för vad som gäller 
för den olovligt asfalterade vägen till Skutviken i Skogsö 
naturreservat. 
 
Svar: Mats Bohman svarade att vägen är markerad på olika 
sätt på kartan och man behöver kolla ytterligare om vad det 
är för typ av mark och hur detta stämmer överens med 
naturreservatsföreskrifterna.   

Naturskyddsföreningen 
Saltsjöbaden 
 

4 Hur tänker kommunen att det lokala miljömålet om en 
bevarad biologisk mångfald ska uppfyllas samtidigt som 
kraftig exploatering och minskning av naturmark sker? 
 
Svar:  
Hans Peters besvarade frågan med en presentation. 
Löpande avvägningar mellan naturvärden och 
stadsbyggande är centralt. Många utredningar för 
markanvändning har gjorts hittills (se exempel i 
presentationen). Kommunen arbetar aktivt för att bibehålla 
och utveckla biologisk mångfald där informationssatsningar 
är viktiga.   

Boo Miljö- och 
naturvänner 
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5 Vad är Naturvårdsrådets roll visavi ansvarig nämnd? Hur 
förs t ex resultaten av dialogen i Naturvårdsrådet vidare till 
politikerna i nämnden? 
 
Mats Bohman besvarade frågan: I reglemente för natur- och 
trafiknämnden står det att nämnden ska ha ett 
naturvårdsråd. Tre ledamöter från nämnden sitter i rådet.  
Enligt reglementet så ska det vid rådets möten föras 
minnesanteckningar, som undertecknas av ordföranden och 
kontrasigneras av en representant för någon av de 
föreningar som sitter i rådet. Minnesanteckningar redovisas 
på nämndens sammanträde.  
Jan Åman utsågs till representant från föreningen för att 
underteckna dagens mötesanteckningar.   
 

Nacka Miljövårdsråd 

6 Bootippen 
Förorenade massor och valet av metod för hantering: Har 
ytterligare utredningar gjorts av kommunen om hanteringen 
av Bootippens förorenade massor än de som bilades 
samrådet för Dalkarlsängen med inlämning 12.11 2018?   
Ställningstagandet till befintliga skogsområden med 
nyckelbiotoper och våtmarker. 
Hur kan kommunen försvara förslaget till detaljplan för 
Dalkarlsängen inkl saneringen av Bootippen utifrån 
miljömålen? 
 
Svar:  
Enligt projektledare för DP Dalkarlsängen så har både 
mark- och miljötekniska utredningar och 
naturvärdesinventeringar genomförts efter samrådet. Även 
hantering av frågor kring vattenverksamhet pågår. 
Detaljplan kommer att utvecklas utifrån ovanstående. Nya 
handlingar och DP-förslag presenteras vid granskning av 
detaljplanen vilket blir nästa möjliga tillfälle att komma med 
synpunkter.  
 
Föreningar utrycker kritik mot angreppssätt kommunen har 
tillämpat och tycker att man inte använder de befintliga 
resurser och utplånar dem istället. Länsstyrelsen har också 
kritiserat detaljplan. Man har börjat i fel ände vilket gör att 
platsens förutsättningar har förstörts totalt.  
 

Punkt från föregående 
möte 
Boo miljö- och 
naturvänner 
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7 Hur många timmar sol ska en innegård ha en dag i mars? 
 
Svar:  
Det finns inga regler för hur mycket ljus som måste komma 
ner. Däremot finns det krav på dagsljus inomhus, i rum där 
man vistas mer än tillfälligt. 

Punkt från föregående 
möte 
Naturskyddsföreningen 
Saltsjöbaden 

8 Frentab ansöker om att få utöka sin krossverksamhet i 
Kovik fram till reservatet. I ansökan föreslås bergtäkt ända 
in till gränsen för Velamsunds naturreservat utan skyddszon 
och under grundvattennivån. Verksamheten kommer att 
innebär stor påverkan på reservatet och närliggande 
Koviksträsk såväl ekologiskt som för besökare och boende. 
Ansökan är ställd till Mark- och miljödomstolen, men saknar 
synpunkter från kommunens miljöenhet. Vad är 
kommunens åsikt i frågan? 
Hur arbetar miljöenheten med bergkrosssärendena i 
Gungviken och Kovik? Vad är naturvårdsexpertisens roll i 
detta arbete? 
 
Svar:  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden (MSN), i egenskap av 
kommunal tillsynsmyndighet enligt miljöbalken, tar ställning 
till ett yttrande till mark- och miljödomstol på dagens 
sammanträde. Nämndens beslut blir offentligt efter 
protokollet har justerats.  
Det är möjligt att MSN och kommunen (kommunstyrelsen) 
har olika synpunkter, och sannolikt att de ligger på olika 
nivå. KS har också haft möjlighet att yttra sig hela vägen, i 
egenskap av kommun och fastighetsägare. Av remissen 
framgår dock att enda svaret från Nacka kommun kommer 
från MSN. 
 
Det föreslås att bjuda in handläggare för miljöfrågor till ett 
av höstens möten.  
 

Punkt från föregående 
möte 
 

9 Finns det en vision om Värmdöledens vägvy? I detaljplan 
efter detaljplan föreslås naturmark utmed Värmdöleden 
exploateras av verksamhetsområden och bostäder ända ut 
till vägbanan. Utan bevarande av naturridåer kommer 
Värmdöleden snart att likna infarter i andra kommuner. 
Verksamhetsområdena ger ett splittrat intryck och 
gestaltningen är inte uppstyrd i detaljplanerna. Vad säger 
Nackas stadsarkitekt om detta?  

Punkt från föregående 
möte 
Boo miljö- och 
naturvänner 
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Viveca besvarade frågan: Det är en bra synpunkt om 
utseendet på infarten och gestaltningsprinciper kommunen 
pratat om i Samordningsprojektet för centrala Nacka. Det 
kommer vara viktigt hur bebyggelsen utformas. Det är dock 
för tidigt att säga hur det kommer att se ut exakt. Det är 
roligt att föreningarna engagerar sig.  
 
Marken kring leden är dock Trafikverkets, så där har 
kommunen inte rådighet över utformningen. 
 
Eftersom planfrågor förekommer ofta på Naturvårdsrådet 
så föreslås det att bjuda in sakkunniga från Plan till nästa 
möte.  
 

10. Sågsjöns återvinningsstation vid korsningen av 
Värmdövägen, Kummelnäs – och Vikingshillsvägen. 
Med busstrafik till Gustavsberg 422 och 445 till Insjön samt 
421 och 441 (med tätare turer morgon och kväll) till K. och 
V. med på - och avstigning för 3 st.  hållplatser. Många 
resenärer är skolungdomar från Sågtorps skola. Bra att 
enheten drift offentlig utemiljö tittar på området i sin helhet! 
 
Svar:  
Park- och naturdriften på kommunen hade uppmärksammat 
problemet och tagit in en offert på att bygga ett plank som 
ska skydda mot att sopor sprids i naturen och mot sjön. En 
del av det planerade planket står på mark som FTI 
(Förpacknings- och Tidningsinsamling) arrenderar från 
Trafikverket. Kommunens målsättning är att få till stånd en 
byggnation av ett plank och samtal pågår med FTI om 
byggnationen på Trafikverkets mark. 
 

Boo 
fiskevårdsområdesförening 

 
 
Länk till ärendet i MSN om verksamheten på Kovik: 
https://handlingar.nacka.se/Filhanterare/MOSS_msn.asp?url=https://handlingar.nacka.se/handlin
gar/miljo_och_stadsbyggnadsnamnden//2019&path=\\nko-p-
cenapp01\infobank$\handlingar\miljo_och_stadsbyggnadsnamnden\2019 
 
Förslag till hösten: 

• Infartsparkeringar på grönområden – Trafikenheten kallas för att 
presentera infartsparkeringsplanen när den är beslutad. 

https://handlingar.nacka.se/Filhanterare/MOSS_msn.asp?url=https://handlingar.nacka.se/handlingar/miljo_och_stadsbyggnadsnamnden//2019&path=%5C%5Cnko-p-cenapp01%5Cinfobank$%5Chandlingar%5Cmiljo_och_stadsbyggnadsnamnden%5C2019
https://handlingar.nacka.se/Filhanterare/MOSS_msn.asp?url=https://handlingar.nacka.se/handlingar/miljo_och_stadsbyggnadsnamnden//2019&path=%5C%5Cnko-p-cenapp01%5Cinfobank$%5Chandlingar%5Cmiljo_och_stadsbyggnadsnamnden%5C2019
https://handlingar.nacka.se/Filhanterare/MOSS_msn.asp?url=https://handlingar.nacka.se/handlingar/miljo_och_stadsbyggnadsnamnden//2019&path=%5C%5Cnko-p-cenapp01%5Cinfobank$%5Chandlingar%5Cmiljo_och_stadsbyggnadsnamnden%5C2019
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• Miljöenheten kallas för att informera om sitt arbete. Specifika frågor kan 
då ställas direkt till dem. 

• Eftersom planfrågor förekommer ofta på Naturvårdsrådet så föreslås det 
att bjuda in sakkunniga från Plan till nästa möte.  

• Finns det någon inventering av bryggor i kommunen? Vissa ligger på 
privata tomter.  

 
• Fråga om förtätning, man bygger flerbostadshus i vissa villaområden. 

Utvecklingen med flerbostadshus i dessa villaområden var aldrig politikens avsikt. I 
detaljplanerna begränsades inte lägenhetsantalet och det ökade trycket på 
bostadsmarknaden har inneburit att det blivit populärt att bygga många mindre 
lägenheter på villatomter. Beslutade detaljplaner kan inte ändras under 
genomförandetiden (vanligen 10-15 år) varför kommunen har små möjligheter att 
påverka i frågan förutom i bygglovsskedet där det nu finns nya domar från Mark- 
och miljööverdomstolen som kan möjliggöra en viss begränsning av antalet 
lägenheter. 

 
Förslag på mötesdatum i höst:  

• 18 september  
• 25 november  

 
 
Ordförande i naturvårdsrådet:  
 
 

Kontrasigneras av:  

  
Hans Peters  Jan Åman  
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